幼兒學校組終選評審

Pre-school Category Final Adjudication

終選評審委員會

Final Adjudicating Panel



主席

工而 Chairman

環境運動委員會教育工作小組委員蕭偉樂校長

Mr Shiu Wai-lok, Member of the Education Working Group,

Environmental Campaign Committee

委員

Members

環境運動委員會教育工作小組委員鄭茹蕙小姐

Ms Cheng Yu-wai, Vivien, Member of the Education Working Group, Environmental Campaign Committee

教育局課程發展處德育、公民及國民教育組課程發展主任周佩詩女士

Ms Chow Pui-sze, Cristal, Curriculum Development Officer of the Moral, Civic and National Education Section, Curriculum Development Institute, Education Bureau

前環境保護署社區關係組環境保護主任關靄琳女士

Ms Kwan Oi-lam, Rebecca, Ex-Environmental Protection Officer of the Community Relations Unit, Environmental Protection Department

香港教育大學博文及社會科學學院副院長(本科教育及學生事務)及科學與環境學系系主任曾寶強教授

Prof Tsang Po-keung, Eric, Associate Dean (Undergraduate Studies and Student Learning) of Faculty of Liberal Arts and Social Sciences, Head of Department of Science and Environmental Studies, The Education University of Hong Kong

香港生產力促進局環境管理部高級顧問施惠敏女士

Ms Lydia Sze, Senior Consultant of the Environmental Management Division, Hong Kong Productivity Council

職業訓練局環保事務處高級項目主任劉偉海博士工程師

Ir Dr Lau Wai-hoi, Clement, Senior Project Officer of the Corporate Environmental Office, Vocational Training Council





幼兒學校組終選評審

Pre-school Category Final Adjudication

評審範疇

Assessment Criteria





環保基礎建設 Environmental Infrastructure



環境管理 Environmental Management



環境教育 Environmental Education



マ野境保活動的參與性 Parents' Participation in Environmental Activities





Outstanding Award







基督教宣道會香港區聯會將軍澳宣道幼稚園

Christian & Missionary Alliance Church Union Tseung Kwan O Alliance Kindergarten

環境教育 Environmental Education

學校舉辦環保故事演講比賽,讓幼兒閱讀繪本後與同伴分享故事中的環保信息。

The school held an environmental storytelling competition for kindergarteners to share green messages with their peers after reading environment-related picture books.





學校設置互動回收站教導幼兒正確的回收知識,並實行「環保綠孩兒獎勵計劃」,嘉許有傑出環保表現的幼兒。

The school has set up an interactive recycling station to teach kindergarteners the proper way of recycling, and implemented the Green Children Award Scheme to commend those with outstanding environmental performance.





Outstanding Award







協康會康苗幼兒園

Heep Hong Society Healthy Kids Nursery School

環保基礎建設

Environmental Infrastructure

學校邀請農夫為校園綠化提供專業意見及支援,並與教師和幼兒分享有機種植的技巧。

The school invited a farmer to provide professional advice and support for campus greening. He also shared organic farming techniques with teachers and kindergarteners.





學校每日更新空氣質素健康指數展板,並展示由空氣污染引發的短期健康風險資料,提醒師生採取預防措施以保障健康。

The school updates the Air Quality Health Index (AQHI) display board every day and shows the short-term health risks caused by air pollution, reminding teachers and kindergarteners to take preventive measures for health protection.





Outstanding Award







民生書院幼稚園 Munsang College Kindergarten

環境管理 Environmental Management

教師參與天然紮染工作坊後把相關知識融入教學活動。

Teachers participated in a tie-dyeing workshop and then applied the related knowledge in their teaching activities.





學校為教職員設列印限額,以鼓勵他們使用電子版檔案,減少使用紙張。

To reduce paper consumption, the school sets printing quotas for teaching staff to encourage the use of electronic files.





Outstanding Award







保良局張潘美意幼稚園

PLK Cheung Poon Mei Yee Kindergarten

環境管理 Environmental Management

工友步行至街市,以自備的可重用器皿購買幼兒的茶點和水果,減少使用即棄物品和交通運輸所產生的碳排放。

To reduce the use of disposables and carbon emissions from transportation, janitors went to markets on foot and bought refreshments and fruits for kindergarteners with reusable containers.





校內設有空氣淨化機和鮮風機,工友亦會定時打開窗戶及清洗抽氣扇和隔塵網,以維持良好的室內空氣質素。

The school is equipped with air purifiers and fresh air machines. Janitors open windows and clean exhaust fans and dust filters regularly to maintain good indoor air quality.





Outstanding Award







保良局譚華正夫人幼稚園 PLK Mrs Tam Wah Ching Kindergarten

環境管理 Environmental Management

學校使用環保物料為社區活動製作機械人及展板,並透過展覽與公眾人士分享種植知識和綠色生活的重要性。

The school used environment-friendly materials to make Go Green Robot and display panels for a community event, and shared planting knowledge and importance of green living with the public through the exhibition.





學校積極擴展環保網絡,向家長及其他團體回收卡板、紅酒箱及布料等廢棄物,讓幼兒進行藝術創作及製作展板。

The school actively expanded its environmental protection network. They collected waste materials, such as cardboards, red wine boxes and fabrics, etc., from parents and other organisations for kindergarteners to make artworks and display panels.





Outstanding Award







保良局鄧碧雲紀念幼稚園

PLK Tang Bik Wan Memorial Kindergarten

環保基礎建設

Environmental Infrastructure

學校設有有機耕作園圃,盆栽附有二維碼標籤,讓家長及幼兒學習不同植物的特性。

The school set up a garden for organic farming. QR code labels were attached to plants for parents and kindergarteners to learn the characteristics of different plants.





教師帶領幼兒製作太陽能澆花儀,讓他們學會應用可再生能源。

The teachers guided kindergarteners to make a solar watering device to learn the application of renewable energy.





Outstanding Award







保良局田家炳幼稚園

PLK Tin Ka Ping Kindergarten

環境教育 Environmental Education

幼兒以回收物製作環保話劇的服飾和道具,並參與表演,以宣揚惜物減廢的訊息。

Kindergarteners used recyclables to make costumes and props for staging a green drama to promote the message of cherishing resources and waste reduction.





學校設計了《親子環保記錄冊》,讓幼兒及家長在家中共同完成惜物、減廢、循環再造及節約能源等不同的親子環保任務。

The school designed a Parent-child Environmental Log Book for kindergarteners and their parents to complete different environmental missions at home, such as resources conservation, waste reduction, recycling and energy saving.





Outstanding Award







保良局易桂芳幼稚園

PLK Yick Kwai Fong Kindergarten

家長對環保活動的參與性

Parents' Participation in Environmental Activities

家長於學校的「綠色派對」演出以減廢為主題的話劇, 以有趣的方式向幼兒傳遞環保訊息。

Parents performed at a drama with waste-reduction theme at the school's Green Party to convey green messages to kindergarteners in an interesting way.





家長參加綠在屯門舉辦的低碳美食工作坊,學習製作「堅果能量球」,更回校擔任導師,與其他家長及幼兒分享烹調技巧。

Parents attended a low-carbon cooking workshop organised by Tuen Mun Community Green Station to learn how to make vegan bliss balls, and served as trainers in school to share the cooking techniques with other parents and kindergarteners.





Outstanding Award







東華三院何藍瓊纓幼稚園

TWGHs Lucina Laam Ho Kindergarten

環境教育 Environmental Education

學校讓幼兒按自己食量取用茶點,鼓勵他們從小學會珍惜食物。

The school allowed kindergarteners to take their own portion of snacks so as to encourage them to cherish food since childhood.





學校將環保元素融入校內節慶活動,除了重用裝飾物,更會利用回收物料製作攤位遊戲。

The school incorporated environmental elements into festive events. Apart from reusing decorative items, they also made booth games with recyclable materials.





Outstanding Award







東華三院呂馮鳳紀念幼稚園 TWGHs Lui Fung Faung Memorial Kindergarten

家長對環保活動的參與性

Parents' Participation in Environmental Activities

學校定期與家長義工開會, 商討籌辦環境教育活動的事宜。

The school convenes regular meetings with parent volunteers to discuss matters related to organisation of environmental education activities.





家長義工擔任故事爸媽, 到校向幼兒講述與環保相關的故事。

Parent volunteers served as storytellers to tell environment-related stories to kindergarteners.





Outstanding Award







東華三院黃朱惠芬幼稚園

TWGHs Wong Chu Wai Fun Kindergarten

家長對環保活動的參與性

Parents' Participation in Environmental Activities

學校舉行「環保燈籠創作比賽」,讓家長與幼兒運用創意以環保物料製作燈籠。

The school organised an Environmental Lantern Design Competition. Parents and kindergarteners made use of their creativity to make lanterns with recyclable materials.





家長義工透過定期照顧及監察植物的生長情況,協助綠化學校環境。

Parent volunteers assisted in school greening through taking care of plants and monitoring their growth regularly.





Outstanding Award







東華三院黃士心幼稚園

TWGHs Wong See Sum Kindergarten

環保基礎建設

Environmental Infrastructure

學校的環保走廊設有園藝小天地、回收站、環保壁報板及圖書角等設施,建立學校的綠色文化。

The school's environmental corridor has a gardening corner, a recycling station, an environmental display board and a book corner to build up green culture.





校務處設有電池回收箱和資源共享區,方便教職員及家長回收及取用舊公文袋、環保袋和單面紙等物資。

The school's office has a recycling box for batteries and a resources sharing corner to facilitate staff and parents to recycle and reuse items, such as old envelopes, recycling bags and single-sided paper.





嘉許狀

Certificate of Appreciation

得獎名單 Winner List





宣道會雷蔡群樂幼稚園 Christian Alliance Louey Choy Kwan Lok Kindergarten



啟思幼稚園幼兒園(愛琴) Creative Kindergarten & Day Nursery (Aegean Coast)



港九街坊婦女會 環翠幼稚園 環翠幼兒園 Hong Kong & Kowloon Kaifong Women's Association Wan Tsui Kindergarten Wan Tsui Nursery



香港基督教服務處 李鄭屋幼兒學校 Hong Kong Christian Service Lei Cheng Uk Nursery School



香港保護兒童會聖誕老人 愛心粉嶺幼兒學校 Hong Kong Society for the Protection of Children Operation Santa Claus Fanling Nursery School



香港基督教女青年會 長青幼兒學校 HKYWCA Cheung Ching Nursery School



保良局曾星如幼稚園 PLK Chan Seng Yee Kindergarten



保良局吳多泰幼稚園 PLK Ng Tor Tai Kindergarten



博愛醫院任永賢夫人 幼稚園 幼兒中心 Pok Oi Hospital Mrs. Yam Wing Yin Kindergarten Day Nursery



善一堂安逸幼稚園 Shin Yat Tong On Yat Kindergarten



聖母潔べ會黃大仙幼稚園 暨幼兒中心 Sisters of the Immaculate Heart of Mary Wong Tai Sin Kindergarten Cum Day Care Centre



東華三院洪王家琪幼稚園 TWGHs Hung Wong Kar Gee Kindergarten



東華三院馬陳家歡幼稚園 TWGHs Katherine Ma Kindergarten



東華三院李黃慶祥紀念幼稚園 TWGHs Lee Wong Hing Cheung Memorial Kindergarten



